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درمورد کارتن خواب ها 
بزرگ نمایی می شود!

گــزارش روز گذشــته روزنامــه شــهروند درمــورد 
گورخواب هــا انعکاس بســیاری داشــت، اما برخی 
از رســانه ها امــروز خبر از برخورد بــا گورخواب ها و 
ضرب و شــتم و اخراج آن ها از گورســتان نصیرآباد 

باغستان دادند. 
روح الله حســین زاده دادســتان عمومــی و انقلاب 
شــهریار اما در گفت وگو با ایسنا درباره اخبار منتشره 
مبنی بر  ضرب و شــتم کارتن خواب های گورستان 
نصیرآبــاد باغســتان در حومه شــهریار گفت: این 
موضوع صحــت ندارد؛ متاســفانه اکنــون فضا به 
گونه ای است که هر مطلبی که درباره کارتن خواب ها 

مطرح می شود پررنگ جلوه داده می شود. 

گورخواب ها معتاد متجاهر بودند نه فقیر
همچنین اســتاندار تهــران درخصــوص ماجرای 
نصیرآباد گفت: افرادی که در این گورســتان بودند، 
همگــی از معتــادان متجاهــر بودند. سیدحســین 
هاشــمی دربــاره ماجرای اســکان برخــی افراد در 
گورســتان نصیرآباد با تاکیــد بر اینکه ایــن افراد از 
معتادان متجاهر بودند، افزود: این قبرستان دارای 
نگهبان اســت و کنترل می شــود. این افراد در حال 
حاضر جمع آوری شدند و به کمپ شهرستان شهریار 
منتقل شدند. به فرماندار شهریار نیز تاکید کردم که با 
توجه به ظرفیتی که برای شرق و غرب استان تهران 
جهت جمع آوری معتادان داده شده است، نسبت به 
جمع آوری معتادان متجاهر در این شهرستان اقدام 
کننــد. بی تردید با افزایش همکاری نیروی انتظامی 
و با توجه به سردی هوا در فصل زمستان، جمع آوری 

این افراد افزایش پیدا خواهد کرد.
هاشــمی تاکید کرد: اینکه در خبرها عنوان شد این 
افراد نانی برای خوردن نداشتند و گرسنه بودند، کمی 
کم لطفی و کاری غیراخلاقی بوده است چراکه باید 
توجه داشــت که این افراد از معتادان متجاهر بودند 
که جمع آوری شــدند.  اســتاندار تهران درباره نحوه 
جمــع آوری این افراد از گورســتان نصیرآباد و احیانا 
برخورد خشونت آمیز با این افراد گفت: بسیاری از این 
افراد از رفتن به کمپ ها خودداری می کنند. برهمین 
اســاس ممکن اســت هنگام جمــع آوری مقاومتی 
از ســوی آنها صــورت بگیرد اما در مورد گورســتان 
نصیرآباد به هیچ عنوان در جمع آوری آنها بحث کتک 
زدن تایید نمی شود، چراکه این افراد بیمار هستند و 

باید با آنها به شکل بیمار برخورد کنیم.

گورخوابی را نباید نقطه ضعف نظام و 
مسئولان دانست

وزیر کشــور نیــز در اظهار نظــری در این خصوص 
گفــت: گورخوابــی مربوط به معتادانی اســت که از 
ترس بازداشت یا برخورد به گورستان ها پناه می برند 

تا دیده نشوند.
عبدالرضــا رحمانی فضلی با اشــاره به انتشــار خبر 
گورخواب ها اظهار کرد: این نوع مسائل ممکن است 
در همــه جای دنیا اتفاق بیفتد کــه نباید این را نقطه 

ضعف نظام، دولت و مسئولان تبدیل کرد.
رحمانی فضلی تاکید کرد: کسانی که به گورستان ها 
برای خواب پناه می برند معتاد هستند و حاضر نیستند 
به گرمخانه هــا و اردوگاه ها مراجعــه کنند. بنابراین 
خودشان فرار می کنند و به جاهایی می روند که دیده 
و دســتگیر نشوند. این در حالیســت که پیش از این 
هم شهرداری و هم سازمان بهزیستی به طور رسمی 
اعلام کرده اند که در صورت مشاهده چنین افرادی 
در داخل شهر این افراد را معرفی کنید تا این معتادان 
در مکان های در نظر گرفته شده اسکان داده شوند.

معمایکارتنخوابها
رئیس جمهور به نامه اصغر فرهادی درباره وضعیت گور خواب ها واکنش نشان داد

به مردم بگویید دزد 3 هزار میلیاردی به چه کسانی وصل بود
رئیس جمهور با اشــاره به موضوع گورخواب ها و نامه ای که اصغر فرهادی در 
این زمینه به او نوشــته بود تاکید کرد: چه کسی می تواند در جامعه بزرگی مثل 
ایران ببیند عده ای از هم نوعانش که آســیب اجتماعی دیدند شب بخاطر بی 

پناهی به قبر پناه ببرند.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی صبح امروز )چهارشنبه( در نشست 
تخصصی جامعه نظارت و بازرســی دولت در محل سالن اجلاس سران اظهار 
کرد: من دیروز از یکی از هنرمندان نامه ای را خواندم که بســیار دردناک بود. 
شنیده بودیم بعضی ها از فقر کارتن خواب می شوند یا زیر پل ها می خوابند اما 
قبر خواب را کمترشنیده بودیم. این هنرمند در نامه نوشته بود وقتی این موضوع 

را دیدیم بغض در گلویم و شرمساری در سیمایم ایجاد شد.
وی ادامه داد: چه کســی می تواند در جامعه بزرگی مثل ایران به این عظمت، 
دین فرهنگ و با عشــق به خاندان رسالت ببیند عده ای از هم نوعانش آسیب 
اجتماعــی دیدند و بــه خاطر بی پناهی به قبر پناه برده اند. قبلا زنده به گور می 
گفتند، اما الان طرف برای اینکه سرما را تحمل کند خودش را در گور می کند.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه این مساله برای دولت و مردم قابل تحمل نیست، 
بیان کرد: برای حل چنین موضوعاتی همه باید یکپارچه شــویم و از مســائل 
جناحی و اختلافات دســت برداریم و مشکلات اساســی کشور را مدنظر قرار 
دهیم. برای حل مشــکلات همه باید دست به دست هم بدهیم. دولت و ملت 
و همه مسئول هستیم و در برابر فساد همه ما مسئولیم. بزرگترین قدرت برای 

مقابله با فساد نظارت عمومی است.

چرا عده ای حاشیه امن دارند؟
رئیس دولت تدبیر و امید در بخشی دیگر از صحبت های خود خاطر نشان کرد: 
در دستگاه های نظارتی مهم این است که پیش داوری نداشته باشیم. چون مارا 
بسیار به خطا وا می دارد. در بسیاری از موارد متاسفانه به خاطر مسائل حزبی و 
جناحی و گاهی حتی مسائل قومیتی یا حتی قیافه ظاهری طرف پیش داوری 
می کنیم و از همه بدتر این است که بگوییم این برای این جناح یا آن جناح است.
وی با طرح این پرسش که چرا یک عده در کشور ما حاشیه امنیتی دارند تاکید 
کرد: این حاشیه امنیتی از کجا آمده است؟ چرا خبرگزاری ها، سایت ها و روزنامه 
ها هر چه بگویند، بنویســند، فحاشی کنند و تهمت بزنند حاشیه امنیتی دارد؟ 
اگر این کارشــان مربوط به دســتگاه اجرایی و دولت باشد، گاهی تشویق هم 

می شوند. حالا جرات نمی کنند راجع به دستگاه های دیگر چیزی بنویسند.

وی اضافــه کرد: ما ایرانی ها می گوییم یک بام و دو هوا. بعضی افراد افراطی 
در برخی جناح ها این گونه هســتند و می گویند دروغ و تهمت اگر علیه جناح 
من باشد بد است و اگر علیه جناح مقابل باشد خوب است. در حالی که اسلام 
آمده تا ما را از این ضلالت و گمراهی نجات دهد. نباید خرده حساب ها، دشمنی 
هــا، دعواها و اختلافات موجب آن شــود که از عدالت فاصله بگیریم. عدالت 

فوق مذهب است و نباید پیش داوری کنیم.
رئیس جمهور همچنین یادآور شد: من سراغ دارم در مواردی معلم یا استادی 
در دادن نمره جناح را در نظر گرفته اســت. خدا نکند ما به آن روزی برســیم که 
معلم در دادن نمره نگاه کند این فرد فرزند چه کســی اســت یا فامیل او یا فرزند 

دشمنش و یا از این جناح و آن جناح.

 در بازرسی ها کاری به اسرار 
و زندگی خصوصی مردم نداشته باشید

روحانی با تاکید بر این که در بازرسی ها حریم خصوصی مردم نباید افشا شود، 
تصریح کرد: ممکن است در یک بررسی و بازرسی یا خواندن یک نامه خصوصی 
یا بازرسی از محل کار، بازرس به یک نکته ای برسد که ممکن است گناه باشد 
اما جزو زندگی شــخصی و خصوصی فرد به حســاب بیاید در این صورت حق 

ندارد آن را افشا کند.
وی در ادامه یادآور شد: 15 سال پیش آقایی نزد من آمده بود و می گفت فلانی 
برای فلان کار مناسب نیست، چون من یک روز از اذان ظهر تا نزدیکی های 
مغــرب با او بودم و دیدم نماز ظهــر و عصر نخواند. من به او گفتم چقدر قبل از 
مغرب از او جدا شــدی؟ که گفت نیم ســاعت گفتم ممکن است در همان نیم 
ســاعت خوانده باشد. اگر یک بار دیدید رفیقی نماز خوانده از لحاظ شرعی باید 

او را نمازخوان تلقی کنید. اصلا چرا این گونه حساب و کتاب می کنید؟
روحانی همچنین تاکید کرد: بعضی ها ذهنشــان اساســا بیماری هایی دارد، 
اســرار مردم و زندگی خصوصی آنها را دنبال نکنید. اما اگر جرمی انجام شــده 
و مربوط به مصالح جامعه اســت، باید بررســی کنیم و برایمان تفاوتی نداشته 
باشد که این فرد چه کسی است. همه افراد از لحاظ قانون باید مساوی باشند.

مردم می پرسند شریک های دزد 3 هزار میلیاردی چه کسانی بودند
رئیــس جمهور با بیان اینکه در کشــور همه ارگان ها، دســتگاه های نظارتی 
مختلفی دارند یادآور شــد: قوه مجریه، قضائیه و مقننه هر کدام دستگاه های 
نظارتی متفاوتی دارند و شــورای نگهبان هم یک دستگاه نظارتی به شمار می 
آید. حالا چرا با وجود این همه دســتگاه نظارتی باز هم شــاهد تخلفات بزرگ 

هستیم. چگونه می شود که یک تخلف عظیم و بزرگ حدود 3 میلیارد دلار در 
کشــور ایران در دولت قبل اتفاق بیفتد؟ این همه دستگاه های نظارتی بودند، 
اما کدام یک نظارتشان قوی نبوده است. یا قوانین ما اشکال دارد یا افرادی که 

مسئولایت نظارت دارند مشکل دارند.
وی همچنیــن تصریح کرد: مگر یک نفر خودش به تنهایی می تواند 3 میلیارد 
دلار به جیب بزند؟ به کجا وصل بوده است؟ چه کسانی به او کمک کرده اند و 
شــریک هایش چه کسانی بوده اند؟ چگونه نفت، اموال و صدها میلیون دلار 

پول در اختیار او قرار گرفته است؟
روحانی ادامه داد: دستگاه قضائی رسیدگی کرده و به یک حکمی رسیده است. 
مــن راجع به دســتگاه قضائی و حکم آن فرد بحثی نــدارم چون این مربوط به 
دستگاه قضائی اســت و قاضی بررسی کرده و به یک حکمی رسیده است. اما 
ســوال مردم همچنان باقی اســت. حالا اگر یک فردی اعدام شود، ثم ماذا؟ 
)که چی( پول چه شــد؟ پولی که در اختیار این آقا بود کجا رفت؟ چه کســانی 

موثر بودند و نقش داشتند؟
رئیس دولت تدبیر و امید همچنین خاطر نشــان کرد: از آغاز پرونده پیشــنهاد 
دادم به جای اینکه این فرد مستقیما در اختیار قوه قضائیه قرار بگیرد، در اختیار 
وزارت اطلاعات قرار گیرد تا اطلاعات شفاف و پرونده پخته شود و بعد در اختیار 
دســتگاه قضائی قرار بگیرد. اما به هر حال این مساله عملی نشد. انتظار مردم 
این اســت که این ماجرا برایشان روشن شود. مردم سوالاتی دارند و سوالشان 

باید پاسخ داده شود.
وی در ادامه عنوان کرد: به عنوان نماینده ملت ایران و مســئول اجرای قانون 
اساسی عرض می کنم که در پرونده های مهمی که میلیاردها از اموال عمومی 
مردم حیف و میل شده، باید به سوالات مردم پاسخ داده شود و اگر پاسخ داده 
نشــود چیزی مهم تر از ســه میلیارد دلار و بیش از ده ها میلیارد دلار از دســت 

داده ایم و آن مساله اعتماد عمومی مردم و مساله سرمایه اجتماعی است.
وی در بخــش دیگــری از صحبت های خود به حماســه 9 دی اشــاره کرد و 
یادآور شــد: مردم ما به خاندان رسالت عشق دارند. ببینید در 9 دی مردم چه 
کردند. آنها احســاس کردند که به امام حســین )ع( توهین شده است. 9 دی 
بخاطر عشــق ملت ایران به امام حســین )ع( بود و باز نرویم از آن اســتفاده 
جناحــی کنیــم. این حرکت بزرگ مــردم برای دفــاع از اباعبدالله )ع(، حق، 
نظام جمهوری اســلامی، ولایت فقیه و مســیر حق بود و مربوط به این جناح 
و آن جناح نبود، چرا که به مردم خبر رســید در روز عاشورا به امام حسین )ع( 

توهین صورت گرفته است.

دست اصولگرایان برای معرفی نامزد پر است
حجت الاســلام مصباحی مقدم گفت: اصولگرایان دســت پری برای معرفی نامزد دارند و خیلی هم جدی دســت شــان از این بابت پر است. ســخنگوی جامعه روحانیت مبارز با بیان اینکه هنوز برای تحلیل فضای انتخابات زود است 
اظهار کرد: چون علائم و نشــانه های جدی برای ورود به عرصه انتخابات دیده نمی شــود. حتی علائم خیلی روشــنی درباره جدی بودن کاندیداتوری آقای روحانی برای انتخابات مشــاهده نمی شــود یعنی اینکه آقای روحانی عزم 
کرده باشــد و نامزدی او قطعی شــده باشــد علائم روشــنی وجود ندارد. البته بهتر هم این اســت که اجازه دهیم فضای انتخاباتی به موقع خود شــور پیدا کند و جدی شــود. وی درخصوص همگرایی اصولگرایان تاکید کرد: تا آنجا که 
اطــلاع دارم، بله این همگرایی کما بیش وجود دارد و نشــانه هایی اســت که مجموعه گروه ها و شــخصیت های اصولگــرا بنا دارند با هم کار کنند. مصباحی مقدم درمورد حضور احمدی نــژاد رد انتخابات نیز گفت: اگر آقای احمدی 
نژاد در انتخابات حضور می داشــت یک دو قطبی جدی به وجود می آمد که طبعا اثرش بالا رفتن شــدت رقابت بود و بر عدد مشــارکت کنندگان افزوده می شــد و تعداد بیشــتری پای صندوق های رأی می آمدند ولی با نیامدن او به 
 صحنه، ما شــاهد دو قطبی شــدن انتخابات نخواهیم بود. با دو قطبی نشــدن انتخابات این احتمال وجود دارد که طیف حامی آقای روحانی نتواند از دو قطبی شــدن انتخابات اهرمی برای بالا بردن ســطح مشــارکت به نفع ایشــان را 

در اختیار داشته باشد.

سیاسی
چهار شــنبه 8 دی مــاه 1395

سوژه روز

موضع جبهه مردمی نیروهای انقلاب نزدیک به جبهه پایداری است
با گذشت دو روز از اعلام موجودیت جبهه مردمی نیروهای انقلاب، اظهارنظرها درخصوص رویکردها و نیز هدف این 
جبهه همچنان ادامه دارد. حالا ابوالقاسم رئوفیان عضو جبهه ایستادگی با بیان اینکه جبهه مردمی نیروهای انقلاب 
احتمالا برای انتخابات شــوراها برنامه دارد و نه ریاســت جمهوری، موضع گیری های این جبهه را افراطی و نزدیک 
به جبهه پایداری خواند. رئوفیان با اشــاره به اعلام موجودیــت جبهه مردمی نیروهای انقلاب گفت:  ترکیب اعضای 
این جبهه نشــان از نگاه به انتخابات شــوراهای شهر دارد تا به انتخابات ریاســت جمهوری. اما رویکرد افراط گرایانه 
آنها نسبت به موقعیت شخص رئیس جمهور که همه تلاش این جبهه را مصروف نیامدن روحانی در دوره دوم اعلام 

کرده اســت حکایت ازموضع گیری های افراط گرایانه دارد که به نوعی برخاســته ازجبهه بندی های فارغ از فرایند رسیدن به همگرایی و وحدت بین 
طیف های اصولگراست. این فعال اصولگرا عنوان کرد: همیشه به دوستان اصولگرا توصیه کردیم که از تندروی و تک روی بپرهیزند و در  فعالیت های 
انتخاباتی مبتنی بر برآیند خرد جمعی اعلام موضع و حرکت کنیم. رئوفیان با بیان اینکه اکنون دود ســفیدی با اظهارات اخیر از ناحیه جبهه مردمی 
نیروهای انقلاب مشــاهده نمی شــود، تاکید کرد: امیدواریم جبهه مردمی نیروهای انقلاب مواضع خود را اصلاح کنند و ازهم اکنون ساز مخالف و 
جدایی نزند. اعلام مواضع این جبهه من را یاد جبهه پایداری انداخت که در زمان مطرح شدن احمدی نژاد برای انتخابات دوره نهم مطرح کردند که 
آن زمان در قالب جبهه رایحه خوش خدمت اعلام موجودیت کردند؛ آنها هم چنین رویکرد تندی داشتند که نتیجه آن را مشاهده کردیم و دیدیم چه 

مشکلاتی برای نظام ، مردم و خودشان فراهم آوردند.

واکنش روز

اقدام برخی در انتشار بیانیه با نام کمیسیون پسندیده نبود
مجتبی ذوالنور عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای اسلامی از بیانیه منتشر شده توسط 
کمیسیون امنیت انتقاد کرد و گفت: تاکنون هیچ جلسه رسمی و نظرخواهی برای صدور بیانیه در کمیسیون تشکیل 
نشده است. مجتبی ذوالنور در جمع خبرنگاران، عنوان کرد: کمیسیون امنیت سازوکار مشخصی دارد و اگر قرار باشد 
موضعی بگیرد و بیانیه ای صادر کند نشســت رســمی تشکیل می دهد و در آنجا راجع به موضوع صحبت و جمع بندی 
می شــود. اگر هم قرار باشد چنین بیانیه ای اختصاص یابد ســخنگوی کمیسیون آن را به رسانه ها منعکس می کند؛ 

تاکنون چیزی با عنوان بیانیه درباره مسائل اخیر از سوی کمیسیون امنیت ملی صادر نشده است.
این در حالی است که روز گذشته سیدحسین نقوی حسینی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس در حاشیه جلسه علنی مجلس در جمع خبرنگاران 
در پاســخ به پرسشی درخصوص بیانیه اخیر کمیســیون درباره اقدام اخیر کریمی قدوسی گفت: بیانیه کمیسیون امنیت ملی در مورد اقدام کریمی 
قدوسی در انتشار اظهارات منتسب به ظریف در جلسه این کمیسیون بیانیه رسمی کمیسیون است. این عضو کمیسیون امنیت ملی با انتقاد نسبت 
به شیوه جمع آوری امضاها ادعا کرد: یکی از کسانی که این بیانیه را امضا کرده بود به من گفت: فرد جمع کننده امضاها گفته ذوالنور نیز امضا کرده 
و من به اعتبار شما بیانیه را امضا کردم، در حالی که این طور نبوده است. من از آقای بروجردی رئیس کمیسیون سوال کردم که آیا کمیسیون بیانیه 
رســمی صادر کرده اســت که پاسخ داد خیر،  اما می بینیم بر روی کاغذ توزیع شده، عنوان بیانیه کمیسیون امنیت ملی را نوشته اند. این که بخواهیم 

اسم کمیسیون ها را پای بیانیه ای که سازوکار رسمی طی نکرده خرج کنیم، کار مناسب و اخلاقی نبوده است.


